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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A kormány családtámogatási rendszert szűkítő 
döntései valóban elősegítik azt a célt, hogy több gyermek születhessen Magyarországon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Magyar  Nemzeti  Bank  (MNB)  friss  hitelezési  jelentéséből  kiderül,  hogy  jövőre  a  ma  még
jogosult  gyermekes  családok  60%-a  eleshet  a  családi  otthonteremtési  kedvezménytől  (CSOK),
illetve a kedvezményes babaváró hiteltől.

A kormány döntése szerint ugyanis a babaváró hitelt január 1-től csak azok a házaspárok vehetik
fel,  ahol  a  nő  harminc  év  alatt  van.  A városi  CSOK (5000-nél  nagyobb  településeknél)  pedig
egyszerűen megszűnik, azaz a városokban élőknek, így Szegeden is, nem jár majd támogatás. 

A "családbarát kormány" így pont azt a korosztályt zárta ki a babaváró hitelből, amelyik a legtöbb
gyereket vállalja, hiszen ma már az a tendencia, hogy az első szülések időpontja kitolódott, és pont
a most kizárt harmincasok vállalnak inkább gyereket.

Elfogadhatatlan  a  kormány  döntése,  hiszen  a  fiataloknál  a  gyermekvállalás  időpontjának  a
kitolódása  elsősorban  egzisztenciális  okokra  vezethető  vissza.  Így  a  családalapítás  tényleges
szándékával rendelkező párokat bünteti a kormány és nem segíti elő, hogy az esetlegesen kívánt
második, harmadik, negyedik gyermek megérkezhessen a családba.

A városi CSOK megszüntetése is indokolatlan kormányzati döntés, hiszen azok a házaspárok, akik
városokban élnek nem feltétlenül vannak jobb egzisztenciális, anyagi helyzetben, mint a falun élő
párok.

A súlyos  megélhetési  válságban  eleve  nehéz  helyzetben  vannak  a  fiatal  házasok,  a  kormány
ráadásul  gyakorlatilag  kivezeti  a  gyermekvállalást  ösztönző családtámogatási  rendszer  bizonyos
elemeit,  mely  drasztikus  szigorítása  súlyosan hátráltatja  majd  a  kívánt  népesedéspolitikai  célok



elérését.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat:

1. Miért veszik el a kedvezményes hitelezés lehetőségét azoktól a családoktól, akik 
jelenleg a legtöbb gyermeket vállalják?

2. Miért tesznek különbséget a falvakban és városokban élők között? Miért büntetik a 
városban élőket a CSOK elvételével?

3. A kormány családtámogatási rendszert szűkítő döntései valóban elősegítik azt a célt, 
hogy több gyermek születhessen Magyarországon?

 

Várom megtisztelő válaszát.
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